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Woord vooraf 

Een verkiezingsprogramma is nooit af, het valt niet te beschouwen als een zo volledig 
mogelijke opsomming van wensen die wij hebben voor onze gemeente. Dat komt ook 
omdat we richting  moeten geven aan de ontwikkeling van onze gemeente terwijl we te 
maken hebben met lastige uitdagingen: de Coronapandemie, de stikstofcrisis, de 
klimaatcrisis, de energiecrisis….  Wij stellen daar vragen bij:  Hoe mobiliseren we de 
kracht van onze gemeenschap? Hoe blijven we een gemeente met goede 
voorzieningen, waar niemand aan de kant staat, waar volop ruimte is om te 
ondernemen, er voldoende aanbod blijft van goede banen en die ruimte biedt voor 
ontspanning? 

We staan voor de uitdaging, om naast het huidige veelal eenzijdig economisch gerichte 
beleid ook meer aandacht te geven aan het milieu en aan een beter sociaal beleid.     

Hoewel onze partij de afgelopen periode niet in het college heeft gezeten, hebben onze 
raadsleden van zich doen spreken door de oppositie aan te voeren en  B&W  aan te 
spreken  op het beleid en de uitvoering daarvan. Wij hebben zaken die de huidige 
coalitie dreigde te laten ontsporen bijgestuurd en de vele onderwerpen die om 
oplossingen vroegen geagendeerd.  

Daarom kijken uit naar de gemeenteraadsverkiezingen op 16 maart 2022 waarbij we 
zien of we uw vertrouwen hebben gewonnen en  met uw stem beloond worden voor 
onze inspanningen.  Het is belangrijk zo sterk mogelijk uit de bus te komen om als 
lokale afdeling van de Partij van de Arbeid het verschil te kunnen maken voor onze 
inwoners.   

De PvdA-ers vind je in elke kern en heeft vertegenwoordigers  op alle niveau’s.  In 
Brussel, Den Haag,  bij de Provincie en het Waterschap. Verbindingen zijn dus snel 
gelegd. Als we in onze gemeente kansen zien of tegen problemen aanlopen dan kunnen 
wij onze contacten inzetten om snel tot resultaat te komen. Dat is belangrijk gebleken 
en dat wordt nog belangrijker! Zoals u van ons mag verwachten zullen wij blijvend de 
aandacht van Den Haag vragen als het gaat om gelijke kansen voor onze regio. We 
laten ons zien en horen ver buiten de gemeente grens. 

De gemeente is weliswaar de meest nabije overheid waar we voor u als burger veel 
kunnen doen  maar als gemeente heb je het niet helemaal voor het zeggen. Het Rijk 
geeft belangrijke kaders aan. Gelukkig kunnen we ook via onze leden in de Tweede 
Kamer daar onze invloed op hebben.  
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Om te kunnen werken aan de samenleving zoals die ons voor ogen staat, is een lokale 
overheid nodig die slagvaardig is, die de taken waarvoor zij staat goed kan uitvoeren.     
Bij de keuzes die wij maken staan de volgende uitgangspunten voorop:  
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“Een gemeente waarin het voor iedereen goed wonen is, naar draagkracht en passend 
bij de levensfase” 
 
Een woning en een goede woonomgeving is een van de eerste levensbehoeften. Wonen 
is de basis voor het kunnen meedoen in de samenleving. Wonen doe je in een dorp of in 
een stad, te midden van en samen met anderen. 
Wij zien al langer dat de woningmarkt onder druk staat. Het gevolg is dat de 
wachtlijsten en de prijzen voor huur oplopen en de koopprijzen nog nooit zo hoog zijn 
geweest.  
 
“Woningen zijn er om in te wonen en niet om te verzamelen” 
 
Er moeten in ieder segment voldoende duurzame, betaalbare woningen komen. Wij 
zien het dilemma dat woningcoöperaties zeer beperkt zijn in hun mogelijkheden om te 
investeren in de vrije sector. Dat maakt ons, voor voldoende aanbod van huurwoningen 
voor het middensegment, deels afhankelijk van investeerders. De gemeente zal dan 
ook, waar zij kan, haar verantwoordelijkheid moeten blijven nemen om te komen tot 
goede afspraken over huurprijs(stijging) in het middensegment.  
Investeerders stuwen de koopprijzen op waardoor starters minder en minder de kans 
krijgen om een huis te komen. Een zelfbewoningsplicht biedt hier mogelijk soelaas. 
 
Om als gemeente een prettig leefklimaat te behouden, waarin het voor iedereen goed 
wonen is naar draagkracht en passend bij hun levensfase, zullen we een aantal 
(onorthodoxe) maatregelen moeten nemen en tevens de ruimte moeten bieden aan 
experimenten. 
Wij zien ruimte voor een voortvarende aanpak, met maximale inzet op de volgende 
elementen: 
  

1. Zelfbewoningsplicht 
2. Gronduitgifte, erfpacht 
3. Wonen op het water 
4. Tiny houses als serieuze optie voor de middellange termijn 
5. Huisvestingsverordening en herinvoering van de urgentieverklaring 
6. Actief grondbeleid 
7. Vergunningstelsel bij verhuur 

 
Op de manier houden we de regie als gemeente in handen. 
 

  



5 
 

“Bouwprojecten en herstructurerings-projecten worden afgestemd op de toekomstige 
bevolkingssamenstelling” 
 
Daar waar nodig en mogelijk moeten bestaande en verouderde particuliere- en sociale 
woningen aangepast worden naar de nieuwe “nul op de meter”-woningen. Als het echt 
niet anders kan spreken we over vervanging. Door lage energielasten blijven de 
woningen bereikbaar voor mensen met een kleinere beurs. Wij zien hier kansen om met 
de woningcoöperaties samen te werken. Bij verduurzamen kan ook gedacht worden 
aan het gebruiken van restwarmte van industriële bedrijven om woningen op een 
milieuvriendelijke manier te verwarmen. Dit is een goede optie voor de huizen in de 
binnenstad van Terneuzen en de omliggende kernen zoals Hoek. 
 
Het woningaanbod in onze gemeente kan niet langer achterblijven op de 
demografische, sociale en economische ontwikkelingen. Wij zijn voorstander van 
wijken met een gevarieerd woningaanbod: zowel koop als huur, duur en goedkoop. 
Eenzijdige samenstelling van wijken willen we voorkomen. Het aantal 
eenpersoonshuishoudens groeit al jaren, en zal, zo is de verwachting, alleen maar 
toenemen de komende jaren. Voor voldoende betaalbare huurwoningen voor jongeren 
en ouderen, eventueel in de vorm van hofjes, zullen wij ook aandacht blijven vragen. 
Daar waar (jongeren)huisvesting toezicht/begeleiding behoeft, vragen we de 
woningcoöperaties om zogenaamde huismeesters te overwegen.  
  
Ouderen zoeken veelal de veiligheid van hun eigen leeftijdsgroep.   
Voor ouderen zullen voorzieningen moeten worden getroffen zodat zij zo lang mogelijk 
zelfstandig kunnen blijven wonen. Wij denken daarbij aan goede locaties, nabij 
(zorg)voorzieningen. 
 
Als permanente bewoning van recreatiewoningen bijdraagt aan het (tijdelijk) verhelpen 
van woningnood, staan we dit toe. Deze recreatiewoningen zijn dan wel conform de 
geldende bouwregels.  
 
Wij stimuleren het omzetten van leegstaande panden naar woningen/appartementen. 
Daarnaast pleiten wij ook voor een Zusterflat 2.0 – appartementen tegen een huurprijs 
onder de huursubsidiegrens en dichtbij voorzieningen, horeca en winkels.  Te denken 
valt bijvoorbeeld aan het oude belastingkantoor. 
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“Wonen en werken in harmonie” 

Een goed vestigingsklimaat voor bedrijven (groot, midden en klein) maar zeker ook een 
evenwichtige woon-werksituatie, krijgt van ons alle aandacht. Daarom zorgen we er 
voor dat onze dynamische gemeente goed bereikbaar is en dat onderwijs, overheid en 
bedrijfsleven nauw samenwerken. Bedrijven en ondernemers die investeren in de lokale 
economie en samenleving krijgen van ons een warm onthaal, maar we blijven kritisch 
kijken of de activiteiten binnen onze gemeente passen. 

“Meer dan ooit moeten we waken voor een goede balans tussen economische 
ontwikkeling en de effecten daarvan op onze leefomgeving en het milieu”  

Wij willen graag milieuvriendelijke bedrijven naar de Kanaalzone halen.  
Gezien onze ligging aan diep vaarwater en het cluster van bestaande bedrijven moeten 
we ook rekening houden met de vestiging van minder milieuvriendelijke bedrijven. In 
die gevallen zijn de effecten op de omgeving voor ons van doorslaggevend belang.  
Samen met de bevoegde instanties zoeken we naar oplossingen om deze 
milieuproblematiek vroegtijdig in kaart te brengen en een halt toe te roepen.  
 
“We streven naar volledige transparantie richting onze inwoners als het gaat om de 
nadelige effecten op het leefmilieu” 
 
We zien er streng op toe dat het bevoegd gezag tijdig informeert en handhaaft. Wat 
ons betreft zijn onze medeoverheden en de door ons ingestelde commissies proactief 
op het gebied van het in kaart brengen van de diverse problematieken en hebben zij 
een informatieplicht richting onze inwoners.  
 
Een gezamenlijk havenbedrijf leidt ook tot een gezamenlijk beheersgebied. Wat ons 
betreft wordt samen met België gewerkt aan uniforme milieunormen en zullen milieu- 
en gezondheidsdiensten samen optrekken om de haven- en industriële ontwikkelingen 
te volgen en de milieubelasting op de factor wonen te monitoren. Wij pleiten dan ook 
een uitbreiding van het huidige Milieumeetnet, met als eerste prioriteit de uitbreiding 
van het aantal “snuffelpalen”: meetpunten die de luchtkwaliteit monitoren.  
 
Wij zetten vol in op de verduurzaming van onze industrie, duurzame energieopwekking, 
de aanlanding van wind op zee en het inzetten van restwarmte (afkomstig van industrie) 
voor het verwarmen van onze woningen. Een goede energie-hoofdinfrastructuur van de 
haven naar land en buisleidingen voor reststromen zien wij als noodzakelijke 
voorwaarden. 
Ondernemers die nieuwe gebouwen, schuren, hallen, etc., willen plaatsen, stimuleren 
we om de daken te voorzien van zonnepanelen. Hiervoor kan worden samengewerkt 
met de directe omgeving, zowel met particulieren als bedrijven die willen participeren.  
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”Als goede gastheer  zoeken we naar oplossingen, in goede harmonie met onze 
inwoners” 

Binnen het havenbedrijf werken we al ‘grensontkennend’, alleen heeft men in de 
uitvoering als gevolg van de landgrens nog te vaak last van wet- en regelgeving uit twee 
landen. Het is zaak om samen met België te komen tot eenduidige afspraken als het 
gaat om milieu, belastingen, sociale zekerheid, transport en de omgang met 
afvalstromen. Uitbreiding van het spoor Gent-Terneuzen in combinatie met 
personvervoer is wat ons betreft een essentiële voorwaarde voor de verdere ontsluiting 
van onze regio. 

Wij blijven ons inzetten voor sterk openbaarvervoer binnen onze regio met extra 
aandacht voor de verschillende dorpen en ontsluiting van nieuwe woonwijken zoals 
Othene. Wij vragen de provincie om bij vergunning van de nieuwe OV-consessie 
nadrukkelijk ook de Belgische vervoerder “De Lijn” te betrekken.  

Een tolvrije Westerschelde tunnel is nog onzeker, en zal daarom onze blijvende 
aandacht vragen. 

We faciliteren onze gasten, of het nu gaat om grensarbeiders, vrachtwagenchauffeurs, 
arbeidsmigranten of expats die zich voor langere tijd in onze gemeente vestigen. Als 
goede gastheer zoeken naar goede oplossingen voor de mensen, in goede harmonie 
met onze inwoners. Zo zien we toe op goede huisvesting en investeren we samen met 
het bedrijfsleven in vrachtwagen parkings met toereikende faciliteiten; een 
menswaardig verblijf voor de chauffeur en het voorkomen van ongewenst parkeren in 
of aan onze woonwijken. 

We zorgen voor voldoende huisvestingsmogelijkheden voor de arbeidsmigranten, bij 
voorkeur op goed uitgeruste locaties waar men zich thuis kan voelen. Door middel van 
een vergunningstelsel voor verhuur proberen we de belasting van deze groep op onze 
woonwijken te beperken. Door het stellen van voorwaarden aan de verhuur zorgen we 
voor prettige woonomstandigheden in harmonie met de wijk. 

Voldoende aanbod van kwalitatief hoogstaande hotels blijft een aandachtspunt, 
initiatieven hiertoe kunnen op onze steun rekenen. Terneuzen wordt een goede 
gastheer. 
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“Wij zullen de geboden beleidsvrijheid ter bestrijding van armoede ten volle benutten” 

Economische groei creëert banen en banen zijn nodig om onze inwoners van inkomen 
te voorzien. Werk geeft zelfrespect, brengt zelfstandigheid mee en is de aanjager van 
integratie en participatie. Echter, niet iedereen is hiertoe in staat zonder blijvende of 
tijdelijke steun van de gemeente. Deze steun wordt actief verleend door onder andere 
een ruimhartig minimabeleid met als doel mogelijkheden voor deelname aan het 
maatschappelijk verkeer te waarborgen. In het bijzondere bijstandsbeleid krijgt dit de 
aandacht. 

We spannen ons, samen met ondernemers, extra in om werkeloosheid te verminderen 
en, waar mogelijk, dit te voorkomen onder jongeren en ouderen. We bevorderen 
kennisinnovatie en -overdracht tussen ouderen en jongeren.  
 
Wij willen startend ondernemerschap stimuleren, eventueel vanuit de bijstand of 
reïntegratie. De landelijke overheid biedt bij wet de nodige mogelijkheden om starters 
met behoud van uitkering te laten proeven van het ondernemerschap, zoals 
bijvoorbeeld via de wet Bijzondere Bijstand Zelfstandigen. Het ondernemerschap is hier 
geen doel op zich, maar een middel om mensen te activeren. De nadruk ligt dan ook op 
zingeving en participatie, de versterking van het individu en het werken aan 
zelfvertrouwen. Wij zouden graag zien dat we bij wijze van een experiment leegstaande 
winkelpanden beschikbaar kunnen stellen aan een groep enthousiastelingen, die naast 
een financiële ondersteuning ook een beroep kunnen doen op expertise. Hiervoor 
zoeken we de samenwerking met Dockwize, het kennis- en innovatieplatform van de 
provincie Zeeland. 
 
Daarnaast stimuleren we de samenwerking tussen het onderwijs en het bedrijfsleven. 
Zo verbeteren we de afstemming tussen  beschikbare opleidingen en banen, dit alles 
gericht op uitbreiding van lokaal sterke sectoren.  

De grenzen van de arbeidsmarkt beperken zich echter niet tot Nederland. Met 
werkgeversdienstverlening zoals grens-informatiepunten en een speciaal 
bedrijvenloket, ondersteunen we werkgevers in onze regio en verlichten wij hun taken. 
Wij verwachten van hen dat ook zij hun maatschappelijke verantwoordelijkheid nemen, 
bijvoorbeeld door het in dienst nemen van arbeidsgehandicapten tegen een volwaardig 
loon.  
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“De bijstand dient geen moeras van sancties, formulieren en verplichtingen te zijn, maar 
een springplank naar meedoen in de samenleving” 
 

Wij verwachten dat iedereen die dat kan actief blijft, bijvoorbeeld door het lopen van 
stages, het verrichten van vrijwilligerswerk of het volgen van scholing. Wie de sprong 
naar maatschappelijke participatie waagt vanuit een uitkering, verdient geen straf. Ga je 
vanuit de bijstand aan het werk, dan moet je financieel op vooruit gaan.  

Binnen de wet- en regelgeving en de gegeven experimenteerruimte, zullen wij ons 
ervoor inzetten dat wanneer onze inwoners vanuit de bijstand (gedeeltelijk) aan het 
werk gaan, zij hun verdiende geld deels mogen houden zonder dat ze direct gekort 
worden op hun uitkering. Experimenten in het land laten veelbelovende resultaten zien 
als het gaat om instroom naar regulier werk vanuit de bijstand, indien men eerst in de 
gelegenheid wordt gesteld met behoud van uitkering - maximaal 219 euro per maand 
bij een minimale inspanning van 16 uur per week - sanctievrij mag bijverdienen.  

Daarnaast zijn wij er groot voorstander van dat de kostendelersnorm gedurende 6 
maanden wordt losgelaten indien men gaat samenwonen, zonder dat hier direct 
sancties aan verbonden worden.  

“Een gemeente waar liefdadigheid het antwoord moet zijn om haar inwoners 
bestaanszekerheid te geven vraagt om een grondige revisie”  
 
Wij maken gebruik van de stichting Leergeld, Jeugdsportfonds, Jeugdcultuurfonds, 
Stichting Jarige Job, de Voedselbank, de Kledingbank en andere goede doelen 
stichtingen. Wij zitten daar dubbel in: wij waarderen de inzet, zien dat er veel mensen 
geholpen worden en steunen het daarom ook financieel, maar vinden ook principieel 
dat ze niet nodig zouden moeten zijn.              
 
Onze aanpak is gericht op begeleiding naar werk én bestrijding van de 
armoedeproblematiek. Met woningbouwcorporaties, deurwaarders en nutsbedrijven 
maken we stevige afspraken om problematische schulden en huisuitzettingen te 
voorkomen en boetes op armoede waar mogelijk te voorkomen en een halt toe te 
roepen. Mensen die langdurig van een minimaal inkomen leven, krijgen extra steun, 
onder andere in de vorm van een collectieve ziektekostenverzekering.  
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“Mensen staan nog te vaak aan de zijlijn”  
 
Mensen met een arbeidsbeperking moeten hun talenten zo goed mogelijk kunnen 
ontwikkelen binnen of buiten het sociaal ontwikkelbedrijf. ‘Binnen’ door volwaardig en 
loonvormend werk te blijven bieden en ‘buiten’ door reguliere bedrijven op hun 
maatschappelijke verantwoordelijkheid aan te spreken om mensen met een beperking 
aan te nemen.  
Gemeentelijke aanbestedingen gunnen wij alleen aan partijen onder voorwaarde dat 
minimaal 5 procent van de aanneemsom gebruikt wordt voor de inzet van langdurig 
werklozen en arbeidsgehandicapten. Dit heet Social Return on Investment. Dit passen 
we toe bij alle nieuwe projecten en bij de inkoop van diensten en producten door de 
gemeente. De regels voor aanbestedingen worden zo toegepast dat het ook voor lokale 
ondernemers mogelijk blijft om zich in te schrijven op aanbestedingen.  
 
De inwerkingtreding van de Participatiewet in 2015 heeft er niet toe geleid dat mensen 
met een arbeidsbeperking zomaar een baan kunnen vinden op de gewone 
arbeidsmarkt. Dit blijkt uit een evaluatie van het Sociaal Cultureel Planbureau (SCP). 
Sterker nog, deze mensen staan nog te vaak aan de zijlijn.   
 
Ons sociaal werkbedrijf Dethon zal de komende tientallen jaren belangrijk blijven. 
Mensen met een WSW-indicatie bieden we vanzelfsprekend dezelfde mogelijkheden 
binnen Dethon als vóór 2015, maar we zullen daarnaast op een vernieuwende wijze 
uitvoering moeten geven aan de eisen van de Participatiewet. Van verder afbouw van 
Dethon kan geen sprake zijn, aangezien daar beschutte werkplekken worden geboden, 
gewerkt wordt aan gemeentelijke opdrachten, en de mogelijkheid wordt geboden tot 
groepsdetachering, individuele detachering en directe plaatsing in een zelfstandige 
baan binnen het bedrijfsleven. Daarnaast gebruiken we de mogelijkheden die de 
verschillende decentralisaties ons bieden: werkzaamheden zoals Service in de Regio, de 
keuken voor Tafeltje Dekje “Zo –Lekker” en dagbestedingsprojecten die dienstbaar zijn 
aan ondersteuningsbehoeften binnen de WMO. Deze worden zoveel mogelijk aan 
elkaar verknoopt. We organiseren daarmee ons eigen sociaal werk- en servicebedrijf. 
 
“Een gemeente waar liefdadigheid het antwoord moet zijn om haar inwoners 
bestaanszekerheid te geven vraagt om een grondige revisie”  
 
 
 
  



11 
 

“Inzetten op volwaardig en kwalitatief goed onderwijs in de regio”  
 
Wij zorgen er voor dat het onderwijs in goede, daartoe uitgeruste gebouwen plaats 
vindt. Het schoolgebouw hoort een plek te zijn waar kinderen graag komen, waar het 
schoon en veilig is. Het onderwijs moet het beste in kinderen naar boven halen en 
werkt daartoe samen met de buurt en  instanties die zich met kinderen en hun 
omgeving bezighouden. Het concept van de brede school geeft positieve impuls aan de 
leefbaarheid en sociale samenhang in een dorp of wijk. Het onder één dak brengen van 
kinderopvang, school, peuterspeelzaal en andere op basisschool gerichte activiteiten 
zoals een bibliotheek en de jeugdgezondheidszorg, biedt grote voordelen. In vele 
kernen binnen onze gemeente zijn door onze inzet brede scholen gerealiseerd.  
 
Wij willen waar nodig met extra onderwijstijd investeren in kinderen. Veel kinderen 
hebben bij aanvang van de basisschool een taal-of ontwikkelingsachterstand. De 
geringe middelen voor bestrijding van dit soort achterstanden worden terecht besteed 
aan deze kinderen ter voorbereiding op de basisschool (door voor- en vroegschoolse 
educatie (VVE)). Wij streven naar verbeteringen in het onderwijs voor alle kinderen; de 
voorschool vanaf 3 jaar, extra handen in de klas, schakelklassen, ouderkamers, de 
verlengde schooldag en de zomerschool. We moeten er voor zorgen dat de 
onderwijskolom sterk genoeg blijft om onze jeugd dichtbij huis goed onderwijs te 
bieden. Ook moeten we voortijdig schoolverlaten voorkomen en bestrijden.  
Voor een aantal kinderen blijft het speciaal onderwijs noodzakelijk. Dit faciliteren wij: 
noodzakelijk leerlingenvervoer bekostigen wij maximaal tot de dichtstbijzijnde vorm 
van passend onderwijs in Nederland, voor het aanbod over de grens met België geldt 
dezelfde regel. 
 
Goed onderwijs is een van de belangrijkste investeringen in de toekomst. Zowel het 
voortgezet onderwijs als het bedrijfsleven en de gemeenten hebben zich ingezet voor 
“gewoon” goed onderwijs in onze gemeente en de regio Zeeuws-Vlaanderen. Voor onze 
gemeente heeft dat geleid tot ”Het Lodewijk College”, een fusie van “De Rede” en het 
“Zeldenrust-Steelantcollege”. Niet alleen wordt het voortgezet onderwijs aan onze 
jeugd daar mee verbeterd, investeren hierin is ook van belang voor de vestiging van 
nieuwe inwoners en bedrijven, een stap vooruit in de slag om de leerling (met België) en 
een antwoord voor veel bedrijven die worstelen met (in de toekomst) openstaande 
vacatures.  
 
Wij zoeken combinaties tussen het voortgezet onderwijs en het MBO (SCALDA). Wij 
hebben ons ingespannen om het Centrum voor Toptechniek te realiseren. Wij streven 
naar een vergelijkbaar centrum voor Zorg & Welzijn. Een mooi aanbod aan hoger 
onderwijs blijft onze inzet vragen. 
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Binnen politiek Terneuzen wordt gesproken over het (te) hoge bedrag voor de bouw 
van een middelbare school op één locatie. Het gaat niet alleen over het gebouw maar 
vooral wat je onze jeugd wilt bieden en welke antwoorden je geeft op maatschappelijke 
ontwikkelingen. Een van die ontwikkelingen is dat veel ouders beiden werken en dat er 
voor onze jeugd weinig mogelijkheden zijn om overdag, buiten de lesuren, met 
leeftijdsgenoten leuke dingen te doen;  een andere ontwikkeling is toenemende 
kansenongelijkheid in het onderwijs.  
 
De PvdA wil  een brede scholengemeenschap waarin vmbo, havo en het 
vwo/gymnasium samen op 1 locatie worden aangeboden met mogelijkheden om ook 
buiten de schooltijden activiteiten te organiseren om onze jongeren op een veilige 
plaats een goede en brede basis mee te geven. Lekker naar school met goed onderwijs, 
uitdagende activiteiten en goede opvang.  
We moeten ons beseffen dat we schoolgebouw neerzetten voor de komende 50 jaar en 
moeten anticiperen op toekomst.   

De PvdA pleit voor een schoolgebouw dat meer is dan een verzameling klaslokalen.  
Huiswerkbegeleiding, sport en cultuur op één locatie. Naast onderwijs is er 
tieneropvang en wordt d.m.v. projecten een uitdagend activiteitenaanbod geboden. 
Bovendien willen wij de mogelijkheden tot het opbouwen van een onderwijscampus 
verder uitdiepen.  

“De Pvda investeert in jeugd” 

Wij willen alle kinderen kansen bieden om hun talenten te ontplooien, ongeacht hun 
afkomst en achtergrond. Een positief jeugdbeleid is gericht op alle kinderen. Daarom 
zetten we in op voorzieningen als sociaal cultureel werk, brede scholen, gratis 
kinderopvang voor alle kinderen vanaf 3 jaar, vitale sportvoorzieningen en goede 
kindzorg. 
  
Kinderen mogen nooit de dupe zijn van ouders die het financieel zwaar hebben.  De 
deelname van alle kinderen aan sport-, spel- en culturele voorzieningen moet, ongeacht 
de financiële middelen van ouders, mogelijk zijn. Hiervoor leveren wij maatwerk en 
bekijken we iedere situatie afzonderlijk. Naast de ondersteuning van bijvoorbeeld het 
cultuurfonds, begeleiden wij de ouders om de financiële situatie weer op de rit te 
krijgen. 
 
De gemeente is verantwoordelijk voor en heeft de regie over jeugdzorg en welzijn. Om 
signalen van een kind snel op te vangen en adequaat te handelen is er een speciaal 
jeugdteam geformeerd binnen Aan-Z om hulpvragen deskundig van antwoorden te 
voorzien. Bij deze ondersteuning staat de eigen kracht van het gezin centraal en het 
vormgeven van de opvoedingsverantwoordelijkheid in moeilijke situaties. 
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Er wordt gewerkt vanuit een integrale en gerichte aanpak waarin één casemanager 
zorgt voor de afstemming van ondersteuning. Het onderwijs wordt hier nadrukkelijk bij 
betrokken. Het gezin behoudt het overzicht en kan werken aan normalisatie. 
 
“Iedereen moet kunnen rekenen deskundige zorg, voldoende personele bezetting wat 
ruimte biedt voor persoonlijke aandacht” 

Indien jij of een naaste ziek wordt, is er hulp nodig en al het andere is dan onbelangrijk. 
Iedereen verdient goede zorg, niet op basis van wie je bent, maar op basis van wat je 
nodig hebt. Toch is dat, ook in een welvarend land als Nederland, lang geen 
vanzelfsprekendheid. Wie in armoede leeft, is vaker ongezond.  
De cijfers zijn om stil van te worden: mensen met hoge inkomens leven in ons land 
gemiddeld 7,5 jaar langer dan mensen met lage inkomens. Het verschil in het aantal 
gezonde levensjaren tussen deze groepen is zelfs ruim 18 jaar. Voor ons is dit 
onaanvaardbaar. 
 
Van alle zorg die wordt verleend, wordt ongeveer 80 procent verricht door mensen die 
daarvoor niet betaald krijgen. Het gaat dan bijvoorbeeld om ouders die voor hun 
gehandicapte kinderen zorgen, partners die elkaar verzorgen of kinderen die hun 
ouders ondersteunen. We noemen dat mantelzorg.  
Het helpen en verzorgen van iemand van wie je houdt is natuurlijk geweldig en dat doe 
je met liefde, maar vaak is het ook ontzettend zwaar.   
Om mantelzorgers te helpen en af en toe rust te gunnen, zetten wij de komende jaren 
extra in op ondersteuning van de mantelzorgers. Met maatwerk voor hulp in het 
huishouden en tuinonderhoud, met respijtzorg en een goed samenspel tussen formele 
en informele zorg, houden we de draaglast en de draagkracht van de mantelzorger in 
balans en trachten we overbelasting te voorkomen.  
 
“Eigen kracht en eigen verantwoordelijkheid mogen geen argument zijn om mensen 
hulp te ontzeggen “ 
 
Omdat iedereen nu eenmaal anders is en elke situatie op zichzelf staat, volstaan 
vastomlijnde oplossingen niet. Voor een belangrijk deel worden er 
ondersteuningsarrangementen op maat aangeboden aan mensen die dat nodig hebben.  
Tegelijkertijd nemen we afstand van de tendens van medicalisering en 
problematisering. Opvoeden en opgroeien gaan gepaard met risico’s en met vallen en 
weer opstaan. Opvoedingsondersteuning en jeugdzorg vertonen weliswaar overlap, 
maar zijn niet inwisselbaar. 
 
Voorkomen is altijd beter dan genezen. We willen meer focus op gezondheid, welzijn en 
preventie. Dat zorgt voor gelukkigere en gezondere levens en zorgt voor minder 
kostbare zorg. Het stimuleren van voldoende beweging, gebalanceerde voeding en het 
tegengaan van eenzaamheid spelen daarbij een prominente rol en vragen om een 
integrale aanpak binnen alle beleidsterreinen.  
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De sociale basisinfrastructuur van de gemeente dient op orde te zijn.  Daartoe behoren 
goed bereikbare en betaalbare algemene voorzieningen. Het gaat dan om toegankelijke 
sociaal-culturele activiteiten en vormen van dagbesteding waar mensen een warm 
welkom krijgen en gezelligheid ervaren. Dit is een manier om met elkaar gezond te 
blijven en de sociale cohesie in onze gemeente/stad/dorp in stand te houden en actief 
te bevorderen. 
 
Goed WMO-vervoer, gezonde verse maaltijdvoorzieningen en huishoudelijke hulp 
maken het mogelijk dat mensen deel kunnen blijven nemen aan de samenleving.  
Daarnaast zijn de professionals in zorg en welzijn een belangrijke factor als het gaat om 
het behouden, verbeteren en bevorderen van de gezondheid van ouderen in buurt, wijk 
en dorp.  
 
Door vergaande digitalisering dreigen veel mensen het contact met de overheid te 
verliezen. Naast het aanbieden van ondersteuning op de digitale snelweg blijven wij ons 
inzetten voor het behoud van persoonlijk contact aan de (gemeente)balies en de 
nabijheid van voldoende brievenbussen, pinautomaten en apotheken. Terugtrekkende 
bewegingen op dit gebied zullen we blijven bestrijden.  
 
Wij hechten aan kwalitatief goede zorg en een juiste afstemming tussen de aanbieders. 
Voor kleine kernen kan dit betekenen dat er een concentratie van zorgvoorzieningen 
nodig is. De veranderende zorgbehoefte, inwoners die langer thuis blijven wonen en de 
behoefte aan herstelzorg dicht bij huis, kunnen leiden tot veranderingen in de zorg-
infrastructuur en een verschuiving van functies. In kleine kernen maar ook wijken, 
clusteren we daar waar mogelijk. 
 
Om zo goed mogelijk tegemoet te kunnen komen aan de enorme stijging van de vraag 
naar ouderenzorg is het nodig dat er voldoende (diversiteit aan) woonvormen voor 
ouderen beschikbaar komen, ook in de sociale sector. Speerpunten zijn hier wat ons 
betreft: 
 

- Het wegnemen van belemmerende regelgeving die samen wonen en samen 
zorgen bemoeilijkt 

- Loslaten van de kostendelersnorm  
- Bestaande woningen geschikter maken voor ouderen 
- Realiseren van nieuwe geclusterde woonvormen voor ouderen midden in de 

samenleving 
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“Veiligheid is belangrijk en daar dient iedere burger een stukje verantwoordelijkheid 
voor te nemen”  
 
Wij staan voor een veilige en open samenleving, waarbinnen diversiteit gekoesterd 
wordt. Daarbij zijn wederkerigheid en respect voor elkaar het uitgangspunt. We willen 
allemaal kunnen werken, wonen en leven zonder ons zorgen te hoeven maken over 
discriminatie, geweld, bedreiging en andere misdrijven.  
(Sociale) veiligheid is een belangrijk punt voor ons en daar dient iedere burger een 
stukje verantwoordelijkheid voor te nemen. Als er echt iets aan de hand is, wordt er 
door de overheid opgetreden. 
 
Kiezen voor een ambitieuze en brede aanpak is onze oplossing. Een sterke overheid kan 
niet zonder sterke burgers. Handhaving gaat hand in hand met preventie, want 
voorkomen is altijd beter dan genezen.  
Wij geloven in de kracht van de buurt en haar inwoners, en gaan problemen samen met 
hen te lijf. We bieden kwetsbare jongeren daarom een plek waar ze zich thuis voelen. 
Om dat voor elkaar te boksen, investeren we in een fijnmazig netwerk, waarbinnen 
professionals – zoals jeugd- en buurtwerkers – buurtbewoners, ouders, handhavers en 
de gemeente weten wie deze jongeren zijn, wat er onder hen en in de buurt speelt, om 
zo op tijd te kunnen bijsturen als het mis dreigt te gaan.  
 
Zonder vertrouwen in de overheid is handhaving niet mogelijk, zonder perspectief 
zullen kwetsbare jongeren vaker voor het snelle criminele geld kiezen en zonder 
betrokken bewoners wordt een buurt nooit een veilige en fijne plek om in te wonen. 
Onze aanpak beperkt zich daarom niet tot kwetsbare jongeren. We maken veiligheids- 
en preventieplannen per wijk/buurt/kern en laten inwoners meedenken en beslissen. 
De inzet en prioriteiten van handhavers worden mede bepaald door de inwoners van de 
wijk. 
 
Ook bij de aanpak van de productie van drugs kiezen we voor een combinatie van 
preventie en repressie. Als mensen zich laten verleiden om hun zolder vol met 
wietplanten te zetten of om zich als dekmantel laten gebruiken voor het witwassen van 
crimineel geld, is het eigenlijk al te laat. We willen voorkomen dat mensen door 
financiële problemen en gebrek aan perspectief in een hoek worden gedreven en geen 
andere uitweg zien dan de criminaliteit.  
 
Drugslabs worden vaak in leegstaande schuren ingericht. Daarom willen we samen met 
boeren in gesprek over hoe we kunnen voorkomen dat – vanuit financiële nood – 
leegstaande schuren beschikbaar worden gesteld aan criminelen. We zetten in op het 
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keurmerk veilig buitengebied om de bewustwording van en meldingsbereidheid over 
ondermijning te vergroten. 
 
Wat betreft het gedoogbeleid ten aanzien van de verkoop van softdrugs willen we 
aansluiten op de landelijke ontwikkelingen, namelijk een meer progressieve aanpak. 
Hierbij wordt de inkoop door coffeeshops uit de illegaliteit gehaald. Aansluitend zien 
wij ruimte voor een tweede coffeeshop binnen onze gemeente, omdat keuzevrijheid – 
in plaats van een monopolie – zal leiden tot betere kwaliteit en dienstverlening van de 
aanbieders.  

Alert zijn we op misstanden in huisvesting, onderbetaling en erbarmelijke 
werkomstandigheden van arbeidsmigranten. In samenwerking met de arbeidsinspectie, 
justitie en de vakbonden pakken we deze vorm van uitbuiting door malafide 
uitzendbureaus, werkgevers en huisjesmelkers aan. 
 
“Veiligheid is ook het kunnen wonen in een straat waar de kinderen onbezorgd kunnen 
spelen” 

Water is nooit ver weg, wij hechten er waarde aan dat ieder kind al vroeg leert 
zwemmen, daar waar dat niet is gebeurd bieden wij mogelijkheden. 
 
Wij richten de straten zo in, dat men automatisch kiest voor een gematigde snelheid. 
De standaard maximumsnelheid in woonwijken willen wij omlaag brengen naar 30 km 
per uur. Inspraak vanuit de wijk of straat rond het instellen van verkeersmaatregelen 
wordt elke keer weer toegepast voordat een maatregel wordt ingevoerd.  
 
Wij zorgen voor goed verlichte, veilige fietsroutes, omdat iedereen ’s avonds veilig naar 
huis moet kunnen fietsen. Er worden vrachtwagenroutes ontwikkeld, waarbij als 
uitgangspunt geldt dat alleen bestemmingsverkeer de kern of wijk in mag. In elke kern 
wordt voorzien in een vrachtwagenparkeermogelijkheid.  
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“Een gemeente die zichzelf weet te verkopen” 
 
Wij zijn trots op onze ondernemers en de vele winkels die onze kernen rijk zijn. Wij 
onschrijven initiatieven als “Koop lokaal” volledig, maar we moeten ook realistisch zijn. 
Een onomkeerbare tend is er namelijk gaande: de concurrentie van onlineshops.             
Ze zullen alle zeilen bij moeten zetten om met kwaliteit, service en aanbod weerstand 
te kunnen bieden aan de e-commerce. Innovatie en creativiteit zijn hierbij erg 
belangrijk. 
 
Als lokale overheid kunnen wij de winkeliers hierin ondersteunen door zo min mogelijk 
drempels op te werpen, soepel om te gaan met het herbestemmen van vrijgekomen 
winkeloppervlak, de fiscale lasten laag te houden, en door een bezoek aan het centrum 
zo aangenaam mogelijk te maken. Beleving, niet alleen in de winkel zelf, maar ook in en 
rond de centra. 
 
Jaarlijks geeft de gemeente zo’n € 500.000 uit aan stadspromotie, wij willen dit budget 
anders inzetten. Wij kiezen ervoor om marketing daar te laten waar het thuishoort, 
namelijk bij de ondernemer. Wij stellen daar tegenover dat de beschikbare 
promotiebudgetten ten gunste komen van het organiseren van wekelijkse activiteiten 
op het gebied van sport, kunst en cultuur. Te denken valt aan frequente optredens van 
muzikanten, straattoneel, dansuitvoeringen en filmvertoningen in de buitenruimte. 
 
Sportevents zoals de Scheldeprijs juichen we toe; soortgelijke evenementen krijgen wat 
ons betreft nog meer ruimte, mits deze vrij toegankelijk zijn voor onze inwoners. 
Daarnaast zouden we graag zien dat we als Terneuzen gastheer mogen zijn van 
meerdere grootschalige evenementen/festivals. Denk hierbij aan vergelijkbare 
alternatieven voor de populaire Dancetour of het lichtfestival in Gent.  
 
Het betaald parkeren binnen het stadscentrum van Terneuzen is wat ons betreft niet 
wenselijk. Wij streven ernaar om voor het gehele centrum een “blauwe zone” in te 
stellen – de eerste 2 uur gratis parkeren, zowel boven- als ondergronds. Wie langer wilt 
parkeren maakt gebruik van de parkeergarages voor een schappelijk dagtarief.  
Door het wegnemen van (financiële) obstakels, het zoeken naar creativiteit en een mooi 
aanbod van kleine en grootschalige evenementen, werken we aan een gemeente die 
zichzelf weet te verkopen en kan concurreren met de omliggende gemeenten.  
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“De openbare ruimte wordt aangekleed met voorzieningen als watertappunten, 
openbare toiletten en algemene barbecueplaatsen” 
 
De openbare ruimte is de basis waar het openbare leven zich afspeelt. 
Het is de plek waar mensen elkaar ontmoeten, naar hun werk gaan, spelen, sporten en 
ontspannen. Het beheer van de openbare ruimte is daarmee eigenlijk één van de 
belangrijkste werkterreinen van een gemeente. Wij investeren graag verdergaand in de 
openbare ruimte, als laagdrempelige ontmoetingsplek voor iedereen.  
Mensen wonen steeds compacter en vaker in een gemengde (niet-traditionele) 
samenstelling. Onze inwoners zijn daardoor, voor samenkomsten, sneller aangewezen 
op de openbare ruimte. Denk hierbij bijvoorbeeld aan de grote groep expats die onze 
gemeente rijk is of de door de krappe woningmarkt steeds langer thuiswonende 
jongeren die elkaar willen ontmoeten. Wij zouden graag zien dat op, daartoe 
aangewezen plaatsen, voorzieningen worden gecreëerd, zoals watertappunten, 
openbare toiletten – bijvoorbeeld in combinatie met een “toilet-app” die aangeeft waar 
je terecht kunt – en barbecueplaatsen.  
 
“ Multi-sportverenigingen en multifunctioneel gebruik”  
 
Wij vinden het belangrijk om de huidige accommodaties, zoals sportvoorzieningen en 
zwembaden, in onze gemeente zoveel mogelijk te behouden. Niet alleen dient er 
voldoende aanbod te zijn, ook de kwaliteit dient op orde te zijn en, waar nodig, 
verbeterd te worden.  
Wat sportvoorzieningen betreft zijn we goed voorzien. Door de gehele gemeente zijn er 
talloze mogelijkheden om te sporten. Maar toch ligt hier wel een opgave; verenigingen 
hebben steeds minder vrijwilligers en de ledenaantallen lopen terug, krachtenbundeling 
op termijn is daarom noodzakelijk. Daarnaast dient er ook te worden geïnvesteerd in 
het multifunctioneel gebruik van de accommodaties. 
 
“Samenwerking tussen jongerenwerk,  buurtsportwerk  en sportverenigingen is van 
cruciaal belang”  
 
Jongeren bereiken we op een laagdrempelige manier in hun directe woonomgeving met 
multifunctionele speelveldjes, skatebanen, een pumptrack en trapveldjes.  
Daarnaast hebben we een aantal zeer succesvolle speeltuinverenigingen. Speeltuin 
Oranjekwartier is daarvan het meest gericht op de regio en is uitgegroeid tot een 
attractie voor ouders met jonge kinderen. Wij zetten in op behoud hiervan en bieden 
professionele ondersteuning waar nodig. Ook blijven we ons inzetten voor de realisatie 
van meer rolstoelvriendelijke speelvoorzieningen. 
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Samenwerking tussen jongerenwerk, buurtsportwerk en sportverenigingen is van 
cruciaal belang. Daar waarin vereningingen op verschillende beleidsterreinen met elkaar 
de samenwerking zoeken zullen wij dit extra waarderen. 
 
“Een hechte groep mensen die samen iets moois neerzetten moeten we koesteren en 
blijvend enthousiasmeren.” 
 
Kunst en cultuur, datgene dat zo van waarde is, maar niet in cijfers is uit te drukken. Wij 
ondersteunen organisaties en instellingen nog altijd, in afwachting van betere tijden. 
We moeten voorkomen dat in het verleden succesvolle partijen, uiteenvallen omdat zij 
de moed verliezen. Een hechte groep mensen die samen iets moois neerzetten moeten 
we koesteren, ambtelijk ondersteunen en blijvend enthousiasmeren.  
 
Onze inwoners dienen toegang te hebben tot een (divers) aanbod van bibliotheken, 
theater, muziekpodia, musea en muziek-en cultuureducatie. Muziek-en 
cultuuronderwijs moet voor iedereen toegankelijk zijn. Als grootste subsidieverstrekker 
moet onze gemeente erop toezien dat deze voorzieningen laagdrempelig blijven.  
 
Wij vinden het ontwikkelen van de jongerencultuur belangrijk. Zo willen wij 
jongerencentrum “De PIT” (Podium in Terneuzen) versterken met een professionele 
programmeur en een betaalde jongerenwerker, zodat het kan uitgroeien tot een 
podium van formaat waar jongeren en ouderen kunnen genieten.  
Tevens pleiten we voor een verruiming van de openingstijden van buurthuizen en 
jongerencentra. Wij vinden dat dit bij uitstek de locaties, voor iedereen binnen onze 
gemeente, om activiteiten te ontplooien. 
 
Het Scheldetheater in Terneuzen is de trekker voor professionele podiumkunsten. 
Echter, er moet ook de mogelijkheid zijn om op amateurniveau podiumkunsten te 
beoefenen. Ook hierin heeft het Scheldetheater een functie. Daarnaast moet de 
amateurpodiumkunst zich ook in de kernen kunnen blijven ontwikkelen. Wij vinden het 
dan ook belangrijk dat deze zalen goed uitgerust blijven.  
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“We beheren de openbare ruimte natuurlijk, ecologisch en milieuvriendelijk” 
 
De groene leefomgeving staat onder druk door – onder meer – landbouw, industriële 
vervuiling en energie-oplossingen die de kwaliteit van het landschap, de bodem en het 
water beïnvloeden. De balans vinden en houden tussen bedrijvigheid, kwaliteit van 
leven, landschapsbehoud en toerisme is een uitdaging. Een uitdaging, waarbij ook 
samenwerking nodig is met stakeholders in de omliggende regio's 
 
De verwachting is dat de nieuwe regering in Den Haag intensieve veeteelt niet alleen 
afschaalt, maar ook verplaatst, uit de buurt van natuurgebieden en dichtbevolkte 
regio's. Mogelijk heeft dit tot gevolg dat men veeteelt van elders uit het land naar 
Zeeland wil verplaatsen. Ons standpunt is dat er voor intensieve veeteelt (varkens, 
geiten, kippen) geen nieuwe vergunningen worden verleend. Megastallen zijn in onze 
gemeente niet welkom. De pioniers op het gebied van duurzame en circulaire landbouw 
daarentegen moeten juist worden aangemoedigd zich te vestigen.  
 
We beheren de openbare ruimte natuurlijk, ecologisch en milieuvriendelijk door 
ecologisch bermbeheer, variatie in beplanting van perkjes en groenstroken en een 
gematigd kapbeleid. Bescherming van de biodiversiteit is hierbij belangrijk. 
Bij de aanleg en renovatie van openbaar groen komt er een beplantingsplan, waarbij 
rekening gehouden wordt met gifvrij onderhoud. Zo ook bij de aanleg van straten, 
pleinen en stoepen.  
Bestrating en bebouwing verhoogt de warmte in de bebouwde omgeving, vergroening 
kan de temperatuur omlaag brengen en zorgen dat water beter in de grond wordt 
opgeslagen. De afgelopen jaren hebben we zowel heel natte als zeer droge periodes 
gekend. Deze periodes hebben de kwetsbaarheid van ons waterbeheer blootgelegd. 
We moeten ons waterbeheer weerbaarder maken, door in te zetten op het verzamelen 
van water voor droge tijden en het afvoeren van water in natte tijden. In de bebouwde 
kom valt te denken aan maatregelen als het aanleggen van wadi's en onttegelen van de 
bestrate omgeving. 
Samen met onze inwoners kijken we naar oplossingen voor het beheer en de invulling 
van een groene en schone omgeving. Dat versterkt de sociale cohesie, het 
verantwoordelijkheidsgevoel en draagt bij aan bewustwording. 
 
Binnen onze gemeente zijn landschappelijke kenmerken zichtbaar. Die koesteren we, 
omdat deze onze streek een eigen identiteit geven. Natuur en natuurgebieden horen 
toegankelijk te zijn. Een goed wandelpadennetwerk, aantrekkelijke fiets- en kanoroutes 
dragen bij aan de toegankelijkheid van natuur en landschap. Wij zetten ons in voor 
goede ontsluiting van de groene omgeving. Kinderen betrekken we al vroeg bij natuur 
en milieu, bijvoorbeeld door het subsidiëren van milieu-educatie en het aanleggen van 
natuurspeeltuinen 
 
Nieuwe activiteiten op het gebied van recreatie zijn alleen geoorloofd wanneer deze de 
natuur versterken of in ieder geval geen schade aan de natuur veroorzaken.  
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“ Niet het budget staat centraal maar de maatschappelijke bijdrage die wij ermee 
leveren”  

We zitten in een tijdperk waarin het financieel perspectief verre van rooskleurig is, en 
toch: niet het budget, maar onze inwoners staan centraal.  Bij elke financiële beslissing 
kijken we eerst naar het probleem en urgentie.   

De coronacrisis heeft gevolgen voor veel mensen en organisaties: de (tijdelijke) 
werknemers, zzp’ers, flexwerkers met een nulurencontract, ondernemers en 
maatschappelijke instellingen. De slachtoffers van vandaag zijn niet per definitie de 
kwetsbaren van morgen. Het zijn de ouderen en de zieken, die het grootste 
gezondheidsrisico lopen. Het zijn de kinderen in ontwrichte gezinnen, de mensen met 
psychische problemen, de verslaafden en daklozen, die uit beeld dreigen te raken en 
waarvoor morgen nog minder hulp beschikbaar is. De onderwijsachterstanden lopen 
vooral op bij kinderen die opgroeien in kleine huizen en met laaggeletterde ouders. Om 
deze kwetsbaren te beschermen staan de open-einde regelingen in de Wmo en 
jeugdzorg voor ons niet ter discussie en zien wij de herinvoering van een 
inkomensafhankelijke bijdrage in de Wmo als beter alternatief voor het huidige 
abonnementstarief. 

Natuurlijk zijn er ook bedrijven die in de huidige tijd profiteren van de huidige 
omstandigheden.  De  makelaars verhandelen elke vierkante meter woonruimte, 
supermarkten draaien als een tierelier, bouwmarkten krijgen zaken bijna niet 
aangeleverd en zie de bedrijvigheid  bij de nieuwe Sluis, Kennedylaan West, de Kop van 
de Noordstraat, Nieuwstraat Zuid, het plan Veerhaven en de Markt. Er wordt weer 
gebouwd. Het is een  deel van samenleving die volop in beweging is.  Daar hoort wel 
een waarschuwing bij:  we moeten er voor waken dat we geen gemeente worden waar 
we met verschillende snelheden gaan groeien. We zijn een gemeente die bestaat uit 
dertien kernen, waar wij samen de schouders onder zetten en waar iedereen de kans 
krijgt om mee te doen en waar extra aandacht is voor de kwetsbaren onder ons.  

In dat kader stond de afgelopen raadsperiode vooral in het teken van de transformatie 
in het Sociaal Domein. Op dit terrein zijn veel zaken ten nadele  veranderd, zaken die 
mensen raken, waar niet altijd zorgvuldig mee omgegaan is.  Het is de gemeente die  
verantwoordelijk is om de ondersteuning te bieden aan mensen die dat nodig 
hebben. Omdat iedereen nu eenmaal anders is en elke situatie op zichzelf staat, 
volstaan kant en klare oplossingen niet. Daarnaast moeten er  goede bereikbare en 
betaalbare algemene voorzieningen zijn waar gebruik van gemaakt kan worden. Het 
gaat dan om toegankelijke sociaal culturele activiteiten en vormen van dagbesteding, 
WMO vervoer, maaltijdenvoorziening, huishoudelijke hulp en dergelijke die het mensen 
mogelijk maakt deel te blijven nemen aan de samenleving.  Het geld, dat wij van het Rijk 
krijgen, is niet altijd voldoende om te doen wat nodig is. Zorgen dat we de taken 
kunnen uitvoeren binnen het beschikbare budget, zoals de huidige coalitie voorstaat,   
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is een mooi streven, maar is geen doel op zich. We bezuinigen niet als dat betekent dat 
mensen niet de ondersteuning of zorg krijgen, die ze nodig hebben.  

De gemeentelijke organisatie moet een stevige bijdrage leveren aan de gewenste 
ontwikkelingen. De PvdA merkt op dat de afgelopen jaren de gemeentelijke organisatie 
niet is meegegroeid , terwijl er steeds meer verantwoordelijkheden op het bordje van 
de gemeente gelegd zijn. Een overheid met deze taken moet daar op toegerust zijn.  
Door het gebruik van nieuwe media en digitalisering van de dienstverlening zijn we tot 
behoorlijke kostenbesparingen gekomen. De dienstverlening aan de burger blijft 
optimaal door de gemeenteloketten in de kernen Terneuzen en Axel voor 
gemeentelijke diensten in stand te houden. In Sas van Gent zijn we op afspraak in De 
Statie aanwezig om de burgers uit de omgeving van Sas van Gent ten dienste te zijn. De 
burger wordt vlot, vriendelijk en adequaat geholpen. 

Lokale uitgaven waar een duidelijke tegenprestatie tegenover staat 
(afvalstoffenheffing, rioolbelasting en sommige leges) worden kostendekkend 
doorberekend. Het geld opgebracht door de eigenaren van honden, de 
hondenbelasting, wordt enerzijds besteed aan het bestrijden van de overlast en 
anderzijds aan voorzieningen voor uitgaven aan dierenwelzijn. We zorgen voor eerlijke 
lokale belastingen en kwijtscheldingsregels. We hoeven niet de goedkoopste gemeente 
te zijn en vinden een plaats op het landelijk gemiddeld lastenniveau prima zolang er 
maar publieke voorzieningen tegenover staan en  de impact van lastenverhogingen 
voor de kwetsbare doelgroepen gemonitord worden . Wij combineren lastenverhoging 
voor deze groepen met kwijtschelding en vrijstellingsmogelijkheden.                                
De lokale overheid moet rekening houden met de koopkracht van haar inwoners. De 
Partij van de Arbeid streeft daarom naar het voorkomen van lastenverzwaringen. We 
laten de lokale lasten gelijke tred houden met de inflatie tot een maximum van 3% 

Verenigingen, vrijwilligers en inwoners die zich in zetten voor de samenleving kunnen 
wat ons betreft rekenen op steun in de vorm van aanvullende subsidies. Juist in tijden 
van crisis blijft dit ons uitgangspunt voor organisaties die door de crisis hard getroffen 
zijn. Uitstel,  gespreide betaling en  kwijtschelding zijn te overwegen mogelijkheden  
voor instellingen en verenigingen waar in de toekomst geen extra verdienvermogen is, 
zoals sportclubs, jongerencentra  en kleine culturele instellingen.  

Kortom: de Partij van de Arbeid wil een inzet van middelen, waarbij er vooral op gelet 
wordt of de inwoner optimaal profijt krijgt van het betaalde belastinggeld en de 
sterkste schouders de zwaarste lasten dragen. 
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Onze kandidaten 

  

Laszlo van de 
Voorde 

Natasja Warnier Ronaut den 
Hollander 

Anne-Marieke 
Hana 

Miranda de Kok Cees Liefting 
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Belijd Kunst! 

 

Het begrip ‘Kunst’ blijft een veelbesproken begrip. Juist omdat het niet concreet te 
duiden is. Kunst appelleert aan ieders eigen verbeelding. Je kunt wellicht stellen dat elk 
individu middels evolutie is verworden tot een authentiek Kunstwerk.  

‘Kijken’ naar Kunst is slechts een afgeleide van Kunst ‘ervaren’. 

Besturen is niet ‘kijken’ naar de samenleving als naar een schilderij, maar ‘ervaren’ hoe 
de Burger zich verhoudt tot de totstandkoming van het beleidsmatig, geschetste 
tableau.  

Kunst bestaat bij de gratie van ‘Wij’ die ‘ervaren’.  Dit ‘ervaren’ maakt dat wij in staat zijn 
een samenleving richting te geven.  

Dit is nu precies wat ons verkiezingsprogramma behelst. Een gedachtegoed wat recht 
doet aan onze verbeelding welk  Gesammtkunstwerk het verkozen College zich ten 
doel stelt.  

Laat ons Kunst bedrijven! 

Rob van Bedaf, Westdorpe 

 

 

 


